
 

 

Protokół Nr XXIV/2022 

z sesji Rady Gminy Żołynia w dniu 16 lutego 2022 r. 

 

Sesja Rady Gminy Żołynia odbyła się 16 lutego 2022 r. Rozpoczęła się o godz. 15.30.  

 

W sesji uczestniczyli: 

1)13 radnych gminy – Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Tadeusz Leja, 

Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Karol Sztur, Roman Tabin, 

Wojciech Woś, Anna Wójcik (nieobecni byli radni: Andrzej Całka i Krzysztof Kosior); 

2) sołtysi wszystkich sołectw Gminy Żołynia – Jan Buszta, Teresa Fus, Marek Mach, 

Joanna Wal; 

3) Wójt Gminy Żołynia – Piotr Dudek; 

4) Sekretarz Gminy Żołynia – Waldemar Natoński; 

5) Skarbnik Gminy Żołynia – Anna Kostyńska; 

6) Inspektor Urzędu Gminy Żołynia – Michał Rupar;  

7) informatyk Urzędu Gminy Żołynia – Wojciech Tomczyk. 

 

    Ad. 1 Posiedzenie otworzył i powitał zebranych Przewodniczący Rady Gminy Żołynia 

Piotr Foryt. Radni nie zgłosili w tym punkcie posiedzenia żadnych uwag i wniosków,  

a  zaplanowany porządek posiedzenia przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie, wolne wnioski. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie Gminy Żołynia na 2022 rok; 

b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Żołynia na lata 2022-2030; 

c) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Łańcuckiemu na realizację zadania 

publicznego polegającego na organizacji i zarządzaniu publicznym transportem 

zbiorowym w zakresie przewozów pasażerskich; 

d) ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Żołynia; 

e) zasad prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników na 

wyznaczonym miejscu; 

f) przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących zmiany rodzaju miejscowości. 

4. Sprawy różne. 

 

    Ad. 2 Przewodniczący rady stwierdził, że radni mieli możliwość zapoznania się  

z protokołem z poprzedniej sesji i nie wnieśli do niego uwag. Następnie przeprowadził 

głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji. Protokół został przyjęty 

jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK 

GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2. Wyniki imienne: ZA (13) Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr 

Foryt, Teresa Fus, Tadeusz Leja, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy 

Szpila, Karol Sztur, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. NIEOBECNI (2): Andrzej 

Całka, Krzysztof Kosior. 

 

    Ad. 3 Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy przedstawiła Anna Kostyńska, 

Skarbnik Gminy Żołynia. Wyjaśniła, że chodzi o wprowadzenie tylko jednej zmiany, 

dotyczącej dotacji celowej, przekazanej przez Gminę Białobrzegi w wysokości 50 tys. zł. 

Kwota ta zostanie wydatkowana na realizację wspólnej inwestycji, to jest wykonanie 

nawierzchni asfaltowej na drodze biegnącej granicą pomiędzy gminami Białobrzegi i Żołynia, 

znajdującej się w miejscowości Smolarzyny. Skarbnik przypomniała, że Gmina Żołynia 

zarezerwowała już środki na ten cel, przyjmując budżet w grudniu ubiegłego roku. Radna 



 

 

Anna Wójcik uzupełniła informację, że droga będzie służyć mieszkańcom tak mieszkancom 

Smolarzyn jak i  Białobrzegów. Wobec braku innych głosów przewodniczący rady odczytał 

uchwałę i przeprowadził głosowanie. Uchwała Nr XXIV/209/2022 w sprawie zmian w 

budżecie Gminy Żołynia na 2022 rok została przyjęta jednogłośnie. Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2. Wyniki 

imienne: ZA (13) Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Tadeusz Leja, 

Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Karol Sztur, Roman Tabin, 

Wojciech Woś, Anna Wójcik. NIEOBECNI (2): Andrzej Całka, Krzysztof Kosior 

 

    Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy przedstawiła 

skarbnik gminy. Wyjaśniła, że w ślad za dokonaną zmianą budżetu, do prognozy finansowej 

należy również wprowadzić kwotę 50 tys. zł w pozycjach dochodów i wydatków 

majątkowych. Radni nie dyskutowali, przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod 

głosowanie. Uchwała Nr XXIV/210/2022 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Żołynia na lata 2022-2030 została przyjęta jednogłośnie. Wyniki 

głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 2. Wyniki imienne: ZA (13) Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa 

Fus, Tadeusz Leja, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Karol 

Sztur, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. NIEOBECNI (2): Andrzej Całka, 

Krzysztof Kosior 

 

    Projekt uchwały dotyczącej udzielenia pomocy samorządowi powiatu omówiła skarbnik 

gminy. Wyjaśniła, że chodzi współfinansowanie zadania, które jest kontynuacją 

przedsięwzięcia z roku 2021,  w którym to samorządy powiatu zdecydowały o wspólnym 

dotowaniu autobusowego transportu publicznego organizowanego przez Powiat Łańcucki. 

Podała kwotę 26 tys. zł, będącą wstępnym szacunkiem udziału Gminy Żołynia  

w funkcjonowaniu systemu w 2022 r. Skarbnik zaznaczyła, że postępowanie przetargowe 

rozstrzygnie o rzeczywistych koszty organizacji połączeń autobusowych. Radni nie zadawali 

pytań, przewodniczący odczytał projekt uchwały i przeprowadził głosowanie. Uchwała Nr 

XXIV/211/2022 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Łańcuckiemu na 

realizację zadania publicznego polegającego na organizacji i zarządzaniu publicznym 

transportem zbiorowym w zakresie przewozów pasażerskich została przyjęta 

jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK 

GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2. Wyniki imienne: ZA (13) Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr 

Foryt, Teresa Fus, Tadeusz Leja, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy 

Szpila, Karol Sztur, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. NIEOBECNI (2): Andrzej 

Całka, Krzysztof Kosior 

 

     Projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia wójta gminy przedstawił Waldemar 

Natoński, Sekretarz Gminy Żołynia. Wyjaśnił, że po zmianie przepisów ustawowych, które 

weszły w życie 1 listopada 2021 r. zachodzi konieczność ustalenia wynagrodzenia wójta na 

nowo, gdyż aktualnie nie odpowiada ono minimalnie obowiązującym stawkom. Podał nowe 

widełki wynagrodzenia oraz omówił jego poszczególne składowe. Zaznaczył, że projekt 

uchwały przygotowano tak, aby zapewniał wynagrodzenie na poziomie prawem 

przewidzianego minimum. Dodał, że znowelizowane przepisy mają zastosowanie od dnia  

1 sierpnia 2021 r., w związku z czym, po ustaleniu nowego wynagrodzenia, wójtowi zostanie 

wypłacone stosowne wyrównanie od sierpnia ubiegłego roku. Wiceprzewodniczący rady 

gminy Tomasz Mach powiedział, że analizował uchwały w sprawie wynagrodzeń wójtów 

gmin ościennych i wskazał, że w większości przypadków ustalono je na minimalnym 

poziomie. Stwierdził, że w projekcie uchwały wynagrodzenie zaproponowano na poziomie 



 

 

akceptowalnym. Radni nie dyskutowali więcej w tej kwestii, przewodniczący odczytał projekt 

uchwały i poddał ją pod głosowanie. Uchwała Nr XXIV/212/2022 w sprawie ustalenia 

wynagrodzenia dla Wójta Gminy Żołynia została przyjęta jednogłośnie. Wyniki 

głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 2. Wyniki imienne: ZA (13) Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa 

Fus, Tadeusz Leja, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Karol 

Sztur, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. NIEOBECNI (2): Andrzej Całka, 

Krzysztof Kosior 

 

    Projekt uchwały w sprawie ustalenia zasad prowadzenia handlu w piątki i soboty przez 

rolników przedstawił Michał Rupar, Inspektor Urzędu Gminy Żołynia. Poinformował 

zebranych, że 1 stycznia 2022 roku weszła w życie ustawa o ułatwieniach w prowadzeniu 

handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników. Przed radami gmin postawiono  

w ustawie zadanie wyznaczenia miejsca do handlu w piątki i soboty. Inspektor podał warunki, 

jakie miejsca do takiego handlu mają spełniać. Zaznaczył, że chodzi o sprzedaż tylko 

produktów rolnych i spożywczych oraz rękodzieła wytworzonego przez rolników. Sprzedaż ta 

na mocy ustawy zwolniona jest od opłaty targowej. Inspektor przedstawił propozycję, aby 

jako miejsce handlu wskazać działkę sąsiadującą z targowiskiem gminnym w Żołyni. 

Powiedział, że ze wstępnego rozpoznania wynika, że zainteresowanie handlem na targowisku 

w kolejny dzień będzie niewielkie, w związku z czym, urząd gminy stoi na stanowisku, że 

zaproponował miejsce - obok targowiska - będzie wystarczające. Radni nie dyskutowali, 

przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Uchwała Nr XXIV/213/2022 

w sprawie zasad prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich 

domowników na wyznaczonym miejscu została przyjęta jednogłośnie. Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2. Wyniki 

imienne: ZA (13) Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Tadeusz Leja, 

Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Karol Sztur, Roman Tabin, 

Wojciech Woś, Anna Wójcik. NIEOBECNI (2): Andrzej Całka, Krzysztof Kosior 

 

    Projekt uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących zmiany 

rodzaju miejscowości Kopanie Żołyńskie przedstawił Michał Rupar, inspektor urzędu. 

Powiedział, że w urzędowym wykazie miejscowości, Kopanie Żołyńskie zakwalifikowano do 

rodzaju „przysiółek”. Ponieważ nowe rozporządzenie w sprawie numeracji porządkowej 

budynków nie pozwala na nadawanie numerów dla budynków znajdujących się  

w miejscowościach będących przysiółkami, zachodzi konieczność zmiany rodzaju 

miejscowości na „wieś”. Inspektor stwierdził, że zmiana rodzaju na „wieś”, nie będzie 

powodować uciążliwości dla mieszkańców. Dodał, że Kopanie Żołyńskie, jako jednostka 

osadnicza odpowiadają definicji wsi. Wyjaśnił, że aby wypełnić procedurę zmiany rodzaju 

miejscowości, konieczne jest przeprowadzeni konsultacji społecznych, z których protokół 

będzie załącznikiem do wniosku o zmianę, składanym do Ministerstwa Spraw Wewnętrznych 

i Administracji. Inspektor wyjaśnił zasady udziału w konsultacjach. Wiceprzewodniczący 

rady gminy zachęcił mieszkańców sołectwa do wzięcia udziału w konsultacjach. Radna 

gminy Teresa Fus powiedziała, że mieszkańcy zawsze uważali, że mieszkają na wsi, jednak 

dotąd był to przysiółek Żołyni. Stwierdziła, że mieszkańcy zapewne opowiedzą się za 

zaproponowaną zmianą i zadeklarowała pomoc w przeprowadzeniu konsultacji. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał ją pod głosowanie. Uchwała Nr 

XXIV/214/2022 w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących 

zmiany rodzaju miejscowości została przyjęta jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 13, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2. Wyniki imienne: 

ZA (13) Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Tadeusz Leja, Tomasz Mach, 



 

 

Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Karol Sztur, Roman Tabin, Wojciech Woś, 

Anna Wójcik. NIEOBECNI (2): Andrzej Całka, Krzysztof Kosior 

 

    Ad. 4 W punkcie spraw różnych Sołtys Sołectwa Żołynia Marek Mach stwierdził, że  

w związku z poszerzeniem handlu na targowisku gminnym o kolejne dni, należy przy nim 

ustawić ogólnodostępną tablicę ogłoszeń, na której rolnicy będą mogli wywieszać informacje, 

m.in. dotyczące wymiany siewów. Zadeklarował, że siłami rady sołeckiej tablica zostanie 

wykonana i ustawiona. 

 

     Sołtys Sołectwa Brzóza Stadnicka uroczyście - wręczając list gratulacyjny oraz bukiet 

kwiatów - złożył na ręce Magdaleny Kątnik-Kowalskiej, Dyrektora Gminnego Ośrodka 

Kultury w Żołyni, podziękowania za wydanie książki „Dla Ciebie Boże i dla Twojej chwały”, 

poświęconej historii parafii oraz miejscowości Brzóza Stadnicka. Dyrektor stwierdziła, że 

podziękowania należą się przede wszystkim autorce książki, tj. p. Jolancie Piszko oraz 

społeczności Brzózy Stadnickiej, która bardzo zaangażowała się w powstanie tej publikacji, 

kompletując historię i materiały archiwalne. 

 

     Sołtys Brzózy Stadnickiej prosił również o informację dotyczącą rozpoczęcia prac przez 

ekipę remontową formowaną przy urzędzie gminy. Piotr Dudek, Wójt Gminy Żołynia 

odpowiedział, że ekipa rozpocznie pracę 1 marca. Do tego czasu odbędzie się przetarg na 

dostawę kamienia do remontów dróg. Wójt zaznaczył, że dzięki temu, że w ostatnich latach 

na drogach gminnych wykonano sporo nawierzchni asfaltowych, ekipa remontowa będzie 

mogła poświęcić więcej czasu na prace związane z porządkami i utrzymaniem czystości na 

działkach mienia gminnego. 

 

    Na tym dyskusję zakończono, przewodniczący podziękował radnym za udział w sesji. 

    Posiedzenie zakończyło się o godzinie 16.20. 

Protokolant: 

                                                                                            


